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Protokół Nr XI/11 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 23 września 2011 roku 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godz. 11:00 otworzył XI/11 

sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał – lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Etatowy Członek Zarządu w Pile Stefan 

Piechocki, Radny Rady Powiatu Jan Marek Pikulik, Radny Rady Powiatu Stanisław 

Jendrzejewski, Radny Rady Powiatu Kazimierz Wasiak, Kierownik Posterunku Policji 

w Łobżenicy Karol Tatera, Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych: Dyrektor 

Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół Maria Klóska, Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak, 

Wiceburmistrz Łobżenicy Tadeusz Perliński, Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława 

Adamowska, Sołtysi oraz przedstawiciele prasy lokalnej. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła protokół 

Nr X/11 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 30 czerwca 2011 roku. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano, radnym porządek obrad  

XI sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Następnie zapytał, czy są uwagi do przedłożonego 

porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Oznajmiła, iż na połączonej Komisji Oświaty i Komisji Komunalnej członkowie komisji po 

dokładnej analizie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 
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doszli do wniosku, ze w programie znajdują się nieścisłości, które muszą zostać usunięte. 

Mimo zadowolenia z powstania programu komisje wnoszą o wykreślenie z porządku obrad: 

Punktu 9 – „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami dla Miasta i Gminy Łobżenica”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zapytał czy są inne propozycje do zmiany porządku obrad sesji. 

Następnie zgłosił propozycję zmiany porządku obrad. Oznajmił, iż na komisjach rozpatrywany 

był projekt uchwały w sprawie w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Łobżenica. Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad sesji powyższego projektu 

uchwały. Poinformował, iż istnieje obowiązek rozpatrzenia i przyjęcia powyższej uchwały 

przed projektem uchwały dotyczącym zmian w budżecie. 

 

W dalszej części zapytał czy są inne uwagi i propozycje zmian do porządku obrad XI sesji 

Rady Miejskiej w Łobżenicy. Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie 

zaproponowaną zmianę do porządku obrad przez Przewodniczącą Komisji Oświaty, Polityki 

Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej w Łobżenicy Panią Zdzisławę Bosak. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono przyjęła powyższą zmianę do porządku obrad. 

 

Następnie poddał pod głosowanie drugą zmianę do porządku obrad dotyczącą wprowadzenia  

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono przyjęła powyższą zmianę do porządku obrad. 

 

W dalszej części zapytał czy są inne uwagi i propozycje zmian do porządku obrad XI sesji 

Rady Miejskiej w Łobżenicy. Wobec braku innych uwag do porządku obrad poddał pod 

głosowanie porządek obrad. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono przyjęła porządek obrad wraz z poprawkami 

w brzmieniu jak niżej: 
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1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2011 roku. 

7. Rozpatrzenie informacji o bieżącym stanie realizacji inwestycji i zadań remontowych. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielania bonifikat przy sprzedaży lokali 

mieszkalnych. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanych 

w Łobżenicy i Dźwiersznie Małym. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych w Łobżenicy 

i Dźwiersznie Małym. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych w Łobżenicy 

przy ul. Sportowej. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości 

udziału Gminy w nieruchomości wspólnej. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu 

w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki pn. „Wyrównywanie szans 

edukacyjnych uczniów wraz z doposażeniem bazy dydaktyczno – edukacyjnej”. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na remont zabytków. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

z mieszkańcami Gminy Łobżenica w sprawie utworzenia jednostek pomocniczych na 

terenie Łobżenicy. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Związku Gmin Krajny. 

19. Rozpatrzenie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z kontroli problemowej w Szkole 

Podstawowej w Dźwiersznie Małym. 

20. Przyjęcie informacji w sprawie realizacji wniosków Rady Miejskiej w I półroczu 2011 

roku. 

21. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
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22. Wolne wnioski i głosy. 

23. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka o złożenie sprawozdania z realizacji zadań 

Gminy Łobżenica w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 30 czerwca 2011 roku do 23 września 

2011 roku, które stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Dodał, iż powołał Radę Programową w skład której wchodzą: Tadeusz Perliński, Robert 

Biskupiak, Lucyna Pufal, Marta Konek oraz Kamil Pająk. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Podziękował za złożone sprawozdanie, następnie zapytał czy są pytania do przedstawionego 

sprawozdania. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Oznajmiła, iż sprawozdanie było wyczerpujące i odpowiedziało na wiele pytań. Zapytała 

dlaczego Komisja Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady Miejskiej 

została pominięta podczas tworzenia składu Rady Programowej. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, iż zaproponował stanowisko w Radzie Programowej Przewodniczącemu Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Panu Edwardowi Starszakowi, jednak ze względu na „nawał prac” 

Przewodniczący Rady Miejskiej odmówił i zaproponował na to stanowisko 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy Pana Roberta Biskupiaka. 

Następnie dodał, iż Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej jest osobą odpowiedzialną 

i odpowiednią. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Oznajmiła, iż nie podważa kompetencji i składu Rady Programowej, ale rozchodzi się o fakt 

nie zasięgnięcia opinii. Zaznaczyła, iż po to jest Rada, aby doradzała. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Prosił o poinformowanie kto to jest Kamil Pająk i jakie są jego kompetencje. Prosił o podanie 

składu Komisji Mieszkaniowej. W dalszej części odniósł się do spotkania odnośnie 

przebudowy ul. Wyrzyskiej. Spytał się czy były omawiane problemy związane z przepustem 

na tej ulicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Odpowiedział, iż sprawy powiatowe omawiane będę w punkcie następnym. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, iż Kamil Pająk jest przedstawicielem młodzieży, jest bardzo mocno 

zaangażowany w działania Ochotniczej Straży Pożarnej w Łobżenicy oraz angażuje się 

w pracę Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy. 

Następnie wymienił skład Komisji Mieszkaniowej: Przewodniczącą jest Dyrektor Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Pani Anna Gryniewicz – z ramienia 

Urzędu jest Pan Marek Połczyński zajmujący się ewidencją działalności gospodarczej 

i nieruchomościami oraz trzech radnych Pan Wiesław Wróblewski, Pan Leszek Badura oraz 

Pan Andrzej Rzyduch. Dodał, iż Komisja Mieszkaniowa zajmuje się tylko sprawdzaniem czy 

mieszkanie przyznane jest zgodnie z regulaminem. 

Odnośnie przepustu na ul. Wyrzyskiej poprosił Wiceburmistrza Tadeusza Perlińskiego 

o wyjaśnienie powyższej sprawy. 

 

Wiceburmistrz T. Perliński 

Oznajmił, iż w bieżącym roku nie było środków na naprawę przepustu na ul. Wyrzyskiej. 

Spełnia złą rolę z uwagi na wysokość podniesienia, musi zostać obniżony, aby spływ wody był 

łagodniejszy, szybszy. Dodał, iż monitorowanie sprawy przyniesie oczekiwany skutek. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Jako Przewodniczący Komisji Komunalnej wzniósł uwagę o to, aby zmienić zasady pracy 

i współpracy. Uważa, iż najwięcej problemów mieszkaniowych znajduje się w mieście. Nie 

dotyczą w dużym zakresie spraw na wsi. Apelował, aby przed powoływaniem takich zespołów 

konsultował to z Radnymi Rady Miejskiej. Wnioskował o zastąpienie w składzie Komisji 

Mieszkaniowej Radnego z terenu wsi na Radnego z miasta. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, iż brał pod uwagę to, że mieszkania głównie przyznawane są w Łobżenicy 

a bardzo mało na wsi, dlatego, żeby Radni byli obiektywni i żeby nie było żadnych „powiązań” 

z miastem wybrał Radnych z terenu wsi, którzy nie mają bezpośredniej styczności z miastem. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, iż Komisja Mieszkaniowa „nie wynika z ustawy”. Została uchwalona przez 

Radę Miejską zgodnie z przepisami ustawy o ochronie praw lokatorskich oraz zasad 

gospodarowania gminy zasobem mieszkaniowym. Jednym z zapisów jest to, że powołuje się 

Komisję Opiniującą, w której skład wchodzą przedstawiciele różnych instytucji min. 

Przedstawiciele Rady. Na podstawie tych przepisów Burmistrz powołuje Komisję 

Mieszkaniową. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Poparła wniosek Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Pana Andrzeja Mojsiewicza odnośnie 

składu Komisji Mieszkaniowej argumentując to tym, iż mimo tego, że Radni z terenu wsi będą 

obiektywni, to nie będą posiadali szerokiej wiedzy na ten temat. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy 

z działalności międzysesyjnej. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz 

głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy 

z działalności międzysesyjnej. 

 

Ad. 5 

Radny Powiatowy J. M. Pikulik 

W nawiązaniu do odnawialnych źródeł energii dotyczących biogazowni oznajmił, iż „jeździ 

firma” i oferuje rolnikom umowy pod dzierżawę przyszłych wiatraków. Po analizie 

wspomnianej umowy oznajmił, iż jest ona bardzo niekorzystna dla rolnika. Planowana farma 

wiatrowa powstać ma w pasie od Liszkowa, poprzez Fanianowo, Nowinę do Ferdynandowa. 

Zapytał Burmistrza czy aprobuje powyższą propozycję, gdyż firma powołuje się na dobre 

relacje z władzami samorządowymi. Oferowana kwota pod wiatrak to 20 000,00 zł rocznie. 

Niektórzy rolnicy są zagubieni, nie mają z nikąd pomocy. Są bezradni i nie wiedzą do kogo się 

udać i zapytać czy przedstawiona im oferta jest do zaakceptowania czy do odrzucenia. Zapytał 

co Burmistrz może doradzić.  

 

Radny Powiatowy K. Wasiak 

Przedstawił informację z ostatniej sesji Rady Powiatu w Pile odnośnie podjętych uchwał. 

Pierwsza uchwała to: 

- uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia Gminie Białośliwie realizacji zadań 

własnych powiatu z zakresu kultury; 

- w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Województwa Wielkopolskiego darowizny 

udziału w nieruchomości z przeznaczeniem na cele administracji publicznej; 

- w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Pile 

kolejnej umowy użyczenia pomieszczeń; 

- w sprawie wyrażenia woli przystąpienia przez Powiat Pilski do realizacji projektu pod nazwą 

„Północna Wielkopolska – kooperacja wysokich lotów”, planowanego do realizacji w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013; 

- w sprawie programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli 

i porządku publicznego w powiecie pilskim; 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pilskiego na lata 2011 – 2021; 

- zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu powiatu na rok 2011. 
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Dodał, iż jako radni powiatowi wystąpili na sesji z interpelacjami w sprawie odwodnienia ulicy 

Złotowskiej, w sprawie konieczności montażu lustra przy drodze powiatowej w Wyrzysku oraz 

w sprawie przyczyn generacji długu szpitalu w latach 2009 – 2010. 

  

Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile S. Piechocki 

Podziękował za współpracę dożynkową, podziękował radnym powiatowym, którzy są bardzo 

aktywni o czym świadczą składane interpelacje. Oznajmił, iż toczą się rozmowy między 

samorządem powiatu a samorządem Gminy Łobżenica na temat Placu Wolności oraz Placu 

Zwycięstwa w Łobżenicy. 

Dodał, iż na terenie Gminy Łobżenicy wykonywana będzie ścinka poboczy. Zaznaczył, iż 

najgorsza sytuacja drogowa jest na terenie Łobżenicy oraz Szydłowa. Aby poprawić istniejącą 

sytuację na drogach przystąpiono do drugiej tury łatania dziur. 

 

Radny J. Andrearczyk 

Zapytał o odcinek drogi przez wieś Wiktorówko. Na głównej nawierzchni znajdują się duże 

dziury a kierowcy jadą slalomem. Uważa, iż sytuacja jest beznadziejna i grozi to 

niebezpieczeństwem. Prosił, aby powyższą sprawą zająć się w trybie natychmiastowym. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy R. Biskupiak 

Oznajmił, iż Radni Powiatowi wspomnieli o sytuacji Szpitala Powiatowego w Wyrzysku. 

Zapytał jak wygląda sytuacja po przekształceniu, uzdrowiła ona sytuację w szpitalu. 

 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile S. Piechocki 

Odpowiedział, iż jeśli rozchodzi się o spółkę to ma się bardzo dobrze i nie posiada zadłużenia. 

 

Radny A. Rzyduch 

Pytał o blok komunalny zlokalizowany w Kościerzynie Małym. Oznajmił, iż przecieka w nim 

dach, w którym miał zostać przeprowadzony remont. Pierwszym terminem była wiosna, 

następnie lipiec jednak remont nie odbył się.  

 

Radny Powiatowy K. Wasiak 

Odpowiedział, iż według informacji jakie posiada dach już nie cieknie. Przyjechała firma, 

która dokonała naprawy. Dodał, iż naprawa zakończyła się w ubiegłym tygodniu. Problem 

tkwił w tym, iż papa termozgrzewalna położona siedem lat temu nie wytrzymała okresu 
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gwarancyjnego dziesięciu lat. Na jednym z mieszkań był problem kominów, jednak 

i to zostało wykonane.  

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Oznajmił, iż nikomu nie radził podpisywać umowy na dzierżawę gruntu pod budowę 

wiatraków. Trwają rozmowy z Firmą, która proponuje rolnikom dzierżawę. Dodał, iż do 

tematu podchodzą otwarcie, ponieważ należy spełnić warunki, aby w gminie było 15 - 20 % 

energii odnawialnej czego w chwili obecnej gmina nie posiada. Zaznaczył, iż należy się 

zastanowić nad powyższym tematem, ponieważ Dolina Łobżonki, Dolina Lubczy 

i prawdopodobnie Dolina Kotuni znajduje się w „Naturze 2000” a większy wiatrak musi być 

umiejscowiony 1 kilometr od Natury 2000 oraz 1 kilometr od zabudowań. 

Zwrócił uwagę na fakt, iż w Liszkowie trudno będzie znaleźć takie miejsce, w którym będzie 

można postawić powyższy wiatrak. 

Powtórzył, iż nie kazał podpisywać rolnikom umów na dzierżawę gruntu pod wiatraki.  

Dodał, iż gmina jest w trakcie zmiany Studium Zagospodarowania Przestrzennego, urbaniści 

pracują nad powyższym tematem. Zaznaczył, iż wiatraki muszą zostać ujęte 

w studium.  

W dalszej części wypowiedzi radził, aby rolnicy wstrzymali się z podpisaniem umów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Dodał, iż gmina jest w trakcie prowadzenia rozmów do Planu Zaopatrzenia Energetycznego 

Gminy i źródła odnawialne uwzględnione są w obszarach oddziaływania zarówno wiatr, masa 

roślinna jak energia słoneczna, gdzie jako gmina rolnicza można korzystać z wszystkich 

obszarów. Dodał, iż dzisiejsze działania w tym zakresie są sondażowe, ponieważ badania 

wiatru na naszym terenie nie były prowadzone. 

W dalszej części wypowiedzi oznajmił, iż powyższy temat omawiany będzie w październiku. 

 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu w Pile S. Piechocki 

Radził wstrzymać się z podpisywaniem umów o dzierżawę gruntu pod wiatraki. Następują już 

tzw. wspólne sprzedaże terenów. Dodał, iż 20 000,00 zł za dzierżawę gruntu to nie są duże 

pieniądze a podpisanie umowy z tym partnerem uniemożliwi podpisanie umowy z innym 

partnerem.  
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Radny Powiatowy J. M. Pikulik 

Aby rolnik, ewentualny wydzierżawiający nie był bezradny zaproponował, aby zorganizować 

spotkanie dotyczące budowy farmy wiatrowej. Z pomocą prawną przy analizie umowy 

wskazać rolnikowi co jest korzystne a co nie, a jednym podpisem wiąże się z firmą na 30 lat. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Oznajmił, iż zgłosiła się do urzędu firma stawiająca wiatraki z pytaniem czy można stawiać na 

terenie gminy wiatraki. Wobec powyższego zgłosił się do nowopowstałej komórki do 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, który określa mapę informującą w którym 

miejscu można stawiać wiatraki przy pozytywnym Studium Przestrzennego 

Zagospodarowania. Apelował, aby do powyższego tematu należy podejść ostrożnie.  

 

Ad 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie informacji z wykonania budżetu Gminy 

Łobżenica za I półrocze 2011 roku. Dokument stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokółu. 

Poinformował, iż powyższa informacja została szczegółowo omówiona na komisjach Rady 

Miejskiej. Generalnie komisje nie wnosiły uwag czy wniosków w zakresie realizacji planu. 

Następnie otworzył dyskusje na powyższy temat. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Oznajmiła, iż Komisja Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy zaopiniowała pozytywnie wykonanie budżetu Gminy Łobżenica za 

I półrocze 2011 roku. Wyraziła troskę i obawę o zrealizowanie zasiłków celowych Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy. Została przekazana kolejna kwota, 

jednak nie taka jaka była wnioskowana. Kolejną kwestią jest uruchomienie rezerw dla oświaty. 

Pieniądze zabezpieczone na transport produktów z Banku Żywności zostały już w I półroczu 

w 100% zrealizowane i należy zabezpieczyć środki finansowe na pozyskanie artykułów 

spożywczych z Banku Żywności, szczególnie w okresie przedświątecznym. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie informację z wykonania budżetu Gminy Łobżenica 

za I półrocze 2011 roku. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz „przeciw” nie stwierdzono przyjęła informację z wykonania 

budżetu Gminy Łobżenica za I półrocze 2011 roku. 

 

Ad 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, iż kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie informacji o stanie realizacji 

inwestycji na dzień 30 sierpnia 2011 roku, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokółu. 

Następnie zapytał czy któryś z radnych chciałby zabrać głos w powyższej sprawie. 

Wobec braku chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie powyższą informację. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz „przeciw” nie stwierdzono przyjęła informację o stanie 

realizacji inwestycji na dzień 30 sierpnia 2011 roku. 

 

Ad 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, iż kolejnym punktem posiedzenia jest podjęcie projektu uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica. Zaznaczył, iż projekt uchwały 

przedstawiany był na komisjach Rady Miejskiej w Łobżenicy. Następnie zapytał czy są uwagi 

do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 14 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”, głosów 

„wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XI/56/2011 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2011 - 2026, która stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
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Ad 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2011 rok. Projekt uchwały omawiany był na komisjach Rady Miejskiej. 

Oznajmił, iż na Komisji Finansowej zostały zaproponowane zmiany, następnie poprosił 

Skarbnika Gminy Łobżenica Panią Wiesławę Adamowską o ich omówienie. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica W. Adamowska 

W trakcie omawiania projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok na 

komisjach Rady Miejskiej postanowiono dokonać następujące zmiany: 

- zmniejszyć plan dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 178 500,00 zł z tytułu 

refundacji UE z przeznaczeniem na odtworzenie ulic po kanalizowaniu, ponieważ wpływ 

środków w roku 2011 jest zagrożony i komisje skierowały wniosek o wykonanie planu 

i ustalenie priorytetów odtworzenia ulic i dróg; 

- zwiększyć plan dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 2 300,00 zł otrzymanych 

z dofinansowania z funduszu prewencyjnego PZU na zakup i montaż kamer w parku miejskim; 

- zwiększyć plan wydatków budżetowych o kwotę 1 900,00 zł na zakup i montaż kamery 

skierowanej na plac zabaw przy Gminnym Centrum Kultury w Łobżenicy z rezerwy celowej 

w dziale 926 – kultura fizyczna – Orlik. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2011 rok. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XI/57/2011 w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2011 rok, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Następnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków 

udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży lokali mieszkalnych. 

Oznajmił, iż projekt uchwały przedstawiany był na komisjach Rady Miejskiej w Łobżenicy. 
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Następnie poprosił przewodniczącego Komisji Komunalnej o przedstawienie wypracowanych 

wniosków. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Na wspólnym posiedzeniu Komisji Oświaty oraz Komisji Komunalnej członkowie komisji 

wnieśli o wykreślenie z projektu uchwały z paragrafu 2 punkt 3: 

„najemca nie korzystał w terminie dwóch lat przed złożeniem wniosku o wykup z pomocy 

Gminy Łobżenica w formie umorzenia należności przy spłacie zaległości czynszowych lub 

innych opłat związanych z korzystaniem z lokalu”.  

Uważa, iż uchwała ma „działać do przodu”, ponieważ nie jesteśmy w stanie przewidzieć czy 

ktoś z lokatorów wynajmujących mieszkanie, które ewentualnie w przyszłości będzie 

postawione do sprzedaży nie będzie miał sytuacji bardzo trudnej, rodzinnej, finansowej, która 

spowoduje, że będzie musiał się zwrócić do Burmistrza z prośbą o pomoc np. o umorzenie. Nie 

chcemy, żeby był karany prawem do bonifikaty. Ze względów społecznych członkowie 

komisji uważają, że punkt 3 z paragrafu 2 powinien być wykreślony. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie wniosek, aby z projektu uchwały wykreślić 

z paragrafu 2 punkt 3 – „najemca nie korzystał w terminie dwóch lat przed złożeniem wniosku 

o wykup z pomocy Gminy Łobżenica w formie umorzenia należności przy spłacie zaległości 

czynszowych lub innych opłat związanych z korzystaniem z lokalu”. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymującymi się” oraz 

„przeciw” nie stwierdzono przyjęła poprawkę do uchwały Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak stwierdził, iż poprawka do projektu 

uchwały została przyjęta przez Radę Miejską w Łobżenicy. 

 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie warunków 

udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży lokali mieszkalnych. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” 

oraz „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XI/58/2011 w sprawie warunków 
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udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży lokali 

mieszkalnych, która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż następnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

przeznaczenia do zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Łobżenica. Oznajmił, 

iż projekt uchwały omawiany był na komisjach Rady Miejskiej. Następnie zapytał czy są 

pytania do projektu uchwały. 

 

Radny T. Kupczyk 

Odnośnie budynku przy ul. Złotowskiej, po byłym internacie, zaproponował, aby wstrzymać 

się ze sprzedażą. Zaznaczył, iż w gminie brakuje mieszkań socjalnych. Zaproponował, aby 

gmina przygotowała projekt adaptacji powyższego budynku na mieszkania a osoby 

zainteresowane, które zostałyby wytypowane przez Komisję Mieszkaniową mogłyby 

mieszkania zaadaptować we własnym zakresie. Następnie na podstawie faktur czyli na 

podstawie ich wkładu własnego na remont mieszkań można odliczyć daną kwotę od czynszu 

bądź o tą wartość w późniejszym czasie odliczyć podczas sprzedaży. Gmina musiałaby tylko 

wykonać projekt adaptacyjny budynku na mieszkania. 

Następnie wniósł poprawkę, aby powyższą nieruchomość wykreślić z projektu  uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Oznajmił, iż 12 stycznia bieżącego roku na wspólnym posiedzeniu Komisji Oświaty oraz 

Komisji Komunalnej po lustracji wszystkich obiektów należących do mienia gminnego podjęły 

wniosek zdecydowaną większością głosów, by podjąć uchwałę o zbyciu wyżej wymienionego 

budynku za cenę pokrywającą zwrot poniesionych kosztów plus odsetki. Obiekt ten został 

kupiony przez Gminę Łobżenica od Powiatu Pilskiego za kwotę 200 000,00 zł. Była to 

partnerska umowa, gdzie powiat zobowiązał się powyższą kwotę zainwestować na terenie 

miasta Łobżenicy. Powiat wywiązał się z zobowiązania, ponieważ dokonany został generalny 

remont związany z ociepleniem budynku Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Łobżenicy 

wraz z podbrukowaniem całego terenu. Zamysł kupna budynku przez gminę był taki, aby 

powyższy budynek przeznaczyć na rozwiązanie problemów socjalnych, społecznych. Jednak 

ze względu na duży koszt bo rzędu 800 000,00 zł w chwili obecnej potrzebny na 
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odremontowanie budynku, adaptacji. Budynek wymaga generalnego remontu od dachu 

poprzez wszystkie pomieszczenia po piwnicę. Obiekt od 4 lat stoi i nadal nie ma 

w długofalowej prognozie finansowej środków i wskazań na ewentualną możliwość zrobienia 

coś w powyższym budynku. W związku z tym 12 stycznia 2011 roku komisje taki wniosek 

podjęły. Na dzień dzisiejszy na ten budynek byłby już ktoś chętny, kto stanąłby do 

ogłoszonego przetargu. 

W dniu 19 września odbyła się kolejna połączona komisja, gdzie członkowie komisji 

zaakceptowali projekt uchwały o sprzedaży powyższego budynku, członkowie byli za 

sprzedażą budynku i postawieniem omawianego projektu uchwały pod obrady sesji. 

Uzyskane fundusze można przeznaczyć na ewentualne szukania środków zewnętrznych, 

a pozwoliłyby nam na nasz wkład własny do realizacji zadania związanego z rozbudową 

budynku w Parku Miejskim z możliwością poszerzenia bazy pomocy socjalnej czy rozwiązania 

wielu problemów społecznych wynikających z opieki nad potrzebującymi. 

Apelował, aby podjąć decyzję o sprzedaży powyższego budynku. 

 

Radny T. Kupczyk 

Oznajmił, iż na połączonych komisjach również poparł propozycję sprzedaży omawianego 

budynku. Aczkolwiek w poprzedniej kadencji budynek ten zakupiony został z pewną myślą. 

Jest to „ostatni dzwonek”, aby podjąć tą decyzję i zrealizować coś dla mieszkańców. Dodał, iż 

budynek w każdej chwili można wystawić do przetargu. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Każda decyzja związana z podjęciem działań związanych ze sprzedażą mienia komunalnego 

powinna być poparta jakąś analizą. Powinien zostać oceniony potencjał lokalowy, jaki posiada 

gmina i skonfrontować go z potrzebami w różnych sferach działalności gminy i ustalić gdzie 

co powinno być i co ewentualnie można przeznaczyć do sprzedaży. 

Dodał, iż z jednej strony budynek był kupiony za „nie duże” pieniądze, zwłaszcza, że całość 

środków została przeznaczona na remont budynku Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 

w Łobżenicy. Jednak z drugiej strony do dnia dzisiejszego budynek ten jest niewykorzystany. 

Pomysł radnego Tomka Kupczyka jest niezłym pomysłem, jednak najprostszym rozwiązaniem 

jest sprzedać powyższy budynek. 
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Poinformował, iż ma powstać drugi bank, dlatego rozumie stanowisko radnego Roberta 

Biskupiaka, który broni, aby tego banku nie było. Dodał, iż zmiany są nieuchronne i takie 

podmioty będą powstawały. 

Decyzja o sprzedaży tego obiektu powinna być poparta głęboką analizą jakie obiekty 

zatrzymuje gmina, jak będę wykorzystane i dopiero wtedy można świadomie podjąć decyzję. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Jeżeli 12 stycznia 2011 roku, czyli 9 miesięcy temu podjęta została uchwała komisji 

i wskazany wniosek o ewentualną sprzedaż to dlaczego nie były podjęte działania w celu by 

doprowadzić do intensywnych działań w zakresie rozważenia innych możliwości. Jeszcze kilka 

dni temu na komisjach zostały  zaakceptowane wnioski. Radny Robert Biskupiak wychodząc 

z posiedzenia komisji powiedział, iż: „zrobi wszystko, by ten projekt uchwały o sprzedaży nie 

podjęto”. Obiekt stoi 4 lata i przez ten czas nikt nie miał pomysłu na jego wykorzystanie. 

Uważa, iż projekt radnego Tomka Kupczyka był również omawiany na komisjach. Aby w tym 

budynku zrobić 4 mieszkania potrzeba dużych pieniędzy, których zarówno gmina jak i osoby 

objęte pomocą społeczną czy liczące na mieszkanie nie posiadają. 

Apelował do radnych o rozsądek i głębsze zastanowienie. Dodał, iż na taki obiekt trudno 

będzie znaleźć klienta. Jeśli taki klient się znajduje to należy zrobić wszystko, aby to 

wykorzystać. Nie do przyjęcia jest stawianie argumentu, że nie pozwolimy, aby na teren 

Łobżenicy wszedł inny Bank czy inny podmiot. Uważa, iż konkurencja jest konieczna. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Oznajmiła, iż na połączonej komisji niemalże jednogłośnie członkowie komisji zaakceptowali 

projekt uchwały. Dodała, iż na komisjach podczas głosowania nad zaakceptowania 

omawianego projektu uchwały wstrzymała się. Budynek ten nadałby się do opieki społecznej 

czy na Dom Pobytu Dziennego dla osób samotnych czy starszych, ale nasza gmina jest biedna. 

Stwierdziła, iż pomysł radnego Tomka Kupczyka może być dobrym pomysłem. Nie wie czy 

przez pół roku odroczyć decyzję o sprzedaży i czy w tym czasie będzie wypracowana 

koncepcja wykorzystania tego budynku, pomysł z wizją jego realizacji. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy R. Biskupiak 

Oznajmił, iż nie powiedział, iż zrobi wszystko, aby by ten projekt uchwały nie podjęto, tylko, 

że „głosowanie będzie na sesji i będzie oceniony problem”. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Oznajmił, iż wszystkie dylematy wynikają z braku wiedzy. Następnie zapytał Burmistrza 

Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka co dzieje się z budynkiem po byłej Bibliotece Publicznej. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział, iż jest częściowo wydzierżawiony i będzie w całości wydzierżawiony. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Powtórzył, iż na tym polegają dylematy, że radni nie mają pewnej wizji zagospodarowania 

obiektów, które są gminne. Temat mieszkań socjalnych jest ciekawy, jest to zadanie własne 

gminy i gmina mieszkania socjalne musi zabezpieczyć, pytanie jest tylko czy jest to możliwe. 

Zaznaczył, iż jako Przewodniczący Komisji Finansowej powinien powiedzieć, iż budynek ten 

należy sprzedać, by dbać o finanse. Jednak należy się zastanowić czy aspekt społeczny nie jest 

ważniejszy w tym momencie. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Powiedział, iż w Witrogoszczy stoi od lat niewykorzystany budynek po byłej szkole. Należy 

dokonać tylko podziału geodezyjnego działek i przeznaczyć na ewentualne mieszkania. Ten 

wniosek również padł na komisji 12 stycznia 2011 roku i do dnia dzisiejszego nic się w tym 

zakresie nie zrobiło. Dodał, iż w odpowiedzi na wnioski Burmistrz Łobżenicy Pan Eugeniusz 

Cerlak odpisał, iż jest w trakcie załatwiania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż każdy ma prawo rozważyć z własnym przekonaniem i z własnym sumieniem 

decyzję jaką w tej sprawie podejmie. Adaptacja omawianego budynku na mieszkania socjalne 

wymaga sporych nakładów finansowych. Zaznaczył, iż gmina ma sporo potrzeb i zgodnie 

z ustawą powinna posiadać zasób mieszkaniowy i powinna zapewniać rozwiązywanie 
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problemów mieszkaniowych, ale gminy na to nie stać. Budownictwo socjalne generalnie 

dotyczy osób, które nie są w stanie w własnym zakresie zaspokoić swoich potrzeb. 

Następnie poinformował, iż omawiany budynek nie był zakupiony 4 lata temu, tylko niecałe 

trzy lata temu. Kierujemy się troską o zabezpieczanie potrzeb, które są zadaniami własnymi 

gminy, zapewnienie warunków mieszkaniowych dla naszych mieszkańców. Może warto 

rozważyć czy takie rozwiązanie da się przeprowadzić. 

Przypomniał, iż został zgłoszony wniosek o wykreślenie z projektu uchwały z załącznika punkt 

nr. 1 sprzedaży nieruchomości przy ul. Złotowskiej 31. Następnie poddał pod głosowanie 

powyższy wniosek. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 3 głosami „wstrzymującymi się” 

oraz 1 głosem „przeciw” przyjęła poprawkę do uchwały Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Stwierdził, iż poprawka do projektu uchwały została przyjęta przez Radę Miejską 

w Łobżenicy. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 13 głosami „za”, 2 głosami „wstrzymujących się”, 

głosów „przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XI/59/2011 w sprawie 

przeznaczenia do zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Łobżenica, która 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Następnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży 

lokali mieszkalnych w Łobżenicy i Dźwiersznie Małym. Oznajmił, iż projekt uchwały 

omawiany był na komisjach. Następnie zapytał czy są pytania do przedstawionego materiału. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz  

„przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XI/60/2011 w sprawie przeznaczenia do 
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zbycia lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Łobżenica, która stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż kolejnym punktem obrad jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

przeznaczenia do zbycia lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Łobżenica. 

Dodał, iż projekt uchwały omawiany był na komisjach Rady Miejskiej. Następnie zapytał czy 

są pytania do powyższego projektu uchwały. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz  

„przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XI/61/2011 w sprawie przeznaczenia do 

zbycia lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Łobżenica, która stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zmianę wysokości udziału Gminy w nieruchomości wspólnej. 

Temat ten wynika z potrzeb uregulowania działów związanych ze sprzedażą nieruchomości 

będących udziałem gminy. Dodał, iż projekt uchwały omawiany był na komisjach. Następnie 

zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zmianę wysokości udziału Gminy w nieruchomości wspólnej. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz  

„przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XI/62/2011 w sprawie wyrażenia zgody na 

zmianę wysokości udziału Gminy w nieruchomości wspólnej, która stanowi załącznik nr 

11 do niniejszego protokołu. 
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Ad 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż kolejnym punktem obrad jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

do realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki pn. „Wyrównywanie 

szans edukacyjnych uczniów wraz z doposażeniem bazy dydaktyczno – edukacyjnej”. 

Zaznaczył, iż projekt uchwały omawiany był na komisjach. Następnie zapytał czy ktoś 

chciałby zabrać głoś. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Stwierdziła, iż Komisja Oświaty była bardzo zadowolona z faktu, że taka uchwała będzie 

podjęta oraz, że pozyskano środki unijne powyżej 180 000,00 zł na wyrównywanie szans dla 

uczniów z terenów obszarów wiejskich.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Pozyskana kwota prawie 190 000,00 zł jest dużą kwotą. Dodał, iż są to zajęcia edukacyjne, 

wyrównawcze oraz kompensacyjne dla dzieci, które mają problemy oraz dla tych, które są 

szczególnie uzdolnione, aby rozwijać ich dodatkowe umiejętności. 

Następnie wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz  

„przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XI/63/2011 w sprawie przyjęcia do 

realizacji projektu pt. „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów ze wsi i małych 

miasteczek poprzez zindywidualizowany system nauczania wraz z doposażeniem bazy 

dydaktyczno-edukacyjnej w Gminie Łobżenica” w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki, Priorytet IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach”, 

Poddziałanie 9.1.2 „Wyrównanie szans edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym 

dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług edukacyjnych”, która 

stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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Ad 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Kolejnym punktem posiedzenia jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji na remont zabytków. 

Projekt uchwały omawiany był na komisjach rady. Dodał, iż podjęcie takiej uchwały daje 

możliwość podpisanie odpowiedniej umowy w tym zakresie. Następnie zapytał czy w tej 

sprawie ktoś z radnych chciałby zabrać głos. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Powiedziała, iż Komisja Oświatowa poparła powyższą uchwałę, ponieważ uważa, iż mimo 

tego, iż budynki są własnością kościoła to są to zabytki i stanowią wysoką wartość. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Następnie wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz  

„przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XI/64/2011 w sprawie udzielenia dotacji 

w 2011 roku na remont zabytków: Kościoła Parafialnego p. w. Świętej Trójcy 

w Łobżenicy i Kościoła Parafialnego p. w. Św. Mikołaja w Dźwiersznie Wielkim, gmina 

Łobżenica”, która stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 17 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż kolejnym punktem obrad jest rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Łobżenica w sprawie utworzenia 

jednostek pomocniczych na terenie Łobżenicy. 

Następnie zapytał czy ktoś chciałby zabrać głoś. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Zaproponował poprawkę do projektu uchwały, aby w § 4 zmienić: „umieszczenie na stronach 

BIP i ogłoszeń w miesięczniku „Panorama Łobżenicy””  na: „umieszczenie na stronach BIP 

pod adresem: www.bip.lobzenica.pl oraz ogłoszeń w prasie lokalnej i regionalnej”. 
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Następnie zaproponował zmianę, aby § 2 punkt 2 brzmiał tak samo jak § 4 : 

„(…) poprzez wywieszenie na tablicach ogłoszeń, umieszczenie na stronach BIP pod adresem: 

www.bip.lobzenica.pl oraz ogłoszeń w prasie lokalnej i regionalnej”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poddał pod głosowanie pierwszą poprawkę do projektu uchwały. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymującymi się” oraz 

„przeciw” nie stwierdzono przyjęła poprawkę do uchwały Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Stwierdził, iż poprawka do projektu uchwały nie została przyjęta przez Radę Miejską 

w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poddał pod głosowanie drugą zaproponowaną poprawkę do projektu uchwały. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymującymi się” oraz 

„przeciw” nie stwierdzono przyjęła poprawkę do uchwały Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Stwierdził, iż poprawka do projektu uchwały nie została przyjęta przez Radę Miejską 

w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Zapytał co oznacza „wynik konsultacji” w § 4 i w oparciu o co będzie można autorytatywnie 

stwierdzić, że np. Osiedle Słoneczne chce mieć Radę Mieszkańców biorąc pod uwagę, iż na 

spotkanie przyszło 4 mieszkańców Osiedla Słonecznego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż można sobie zadawać takie pytania, tylko, że „demokracja nie jest limitowana”. 

Uważa, iż nie można ustalać norm. Dodał, iż jest ogólna uchwała o przeprowadzeniu 

konsultacji, w której obszarze ten projekt uchwały został skonstruowany. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Powiedziała, iż propozycja powstania Samorządu Mieszkańców po raz kolejny zostaje na 

wokandzie poprzedniej Rady Miejskiej. Dwukrotne próby jego powstania nie powiodły się.  

Projekt uchwały stworzony został na podstawie opinii mieszkańców. Zaznaczyła, iż bardzo 

dobrym przykładem są działania Rad Sołeckich, które wyzwalają dużo inicjatyw społecznych. 

Pierwszym krokiem, aby miasto zaczęło podejmować inicjatywy społeczne jest powstanie 

Samorządu Mieszkańców. Jeśli będą Samorządy Osiedlowe, gdzie będę mniejsze grupy 

mieszkańców i będę miały mniejszy teren do objęcia swoim działaniem to będzie bardziej 

efektywnie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Następnie wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz  

„przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XI/65/2011 w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami Łobżenicy w sprawie utworzenia jednostek pomocniczych na 

terenie miasta Łobżenicy, która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 18 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Kolejny punkt obrad dotyczy rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przyjęcia zmiany 

Statutu Związku Gmin Krajny. Zaznaczył, iż projekt uchwały omawiany był na komisjach. 

Poinformował, iż 21 września obradowało Walne Zgromadzenie Związku Gmin Krajny, 

w którym brał udział. Problem dotyczy poszerzenia zapisów dotyczących ochrony środowiska.  

 

Następnie wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się” oraz  

„przeciw” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XI/66/2011 w sprawie przyjęcia zmiany 

Statutu Związku Gmin Krajny, która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
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Ad 19 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż kolejnym punktem obrad jest rozpatrzenie sprawozdania Komisji Rewizyjnej 

z kontroli problemowej w Szkole Podstawowej w Dźwiersznie Małym. Dokument stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

Poinformował, iż radni otrzymali materiały dotyczące kontroli wraz ze sprawozdaniem. 

Następnie zapytał czy Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dźwiersznie Małym Pani Iwona 

Pszeniczka jest obecna na sali. 

Po upewnieniu się, że Dyrektora Szkoły Podstawowej w Dźwiersznie Małym Pani Iwony 

Pszeniczki nie ma na sali obrad oznajmił, iż zaproszenie zostało wysłane po czym zapytał 

Burmistrza Łobżenicy Pana Eugeniusza Cerlaka czy Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Dźwiersznie Małym Pani Iwona Pszeniczka usprawiedliwiała się, że nie będzie obecna na 

sesji Rady Miejskiej. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odpowiedział przecząco. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż zarówno Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dźwiersznie Małym Pani Iwona 

Pszeniczka jak i Burmistrz Łobżenicy Pan Eugeniusz Cerlak otrzymali protokół 

z przeprowadzonej kontroli. Dodał, iż do biura rady nie wpłynęły żadne uwagi odnośnie 

przeprowadzonej kontroli. 

Oznajmił, iż w dniu dzisiejszym radni zatwierdzają sprawozdanie i wnioski z niego płynące. 

Następnie otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Łobżenicy w sprawie przeprowadzonej kontroli w Szkole Podstawowej 

w Dźwiersznie Małym. 

 

Wobec braku uwag zaproponował przyjąć sprawozdanie wraz z zawartymi wnioskami.  

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz „przeciw” nie stwierdzono przyjęła sprawozdanie 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy w sprawie 

przeprowadzonej kontroli w Szkole Podstawowej w Dźwiersznie Małym. 
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Ad 20 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż kolejnym punktem obrad jest przyjęcie informacji w sprawie realizacji wniosków 

Rady Miejskiej w I półroczu 2011 roku. Dokument stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu. Następnie otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Powiedziała, iż odpowiedzi na wnioski są wyczerpujące. Dodała, iż członkowie komisji cieszą 

się, że budynek w Parku Miejskim jest wyremontowany. Następnie zapytała kiedy zostaną tam 

wprowadzone organizacje pozarządowe i kiedy odbędzie się z nimi spotkanie. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Oznajmił, iż powyższa informacja jest bardzo szczegółowa, pozwalająca na dokonanie 

określonych ocen odnośnie realizacji wniosków. Natomiast samym przedmiotem dzisiejszej 

sesji jest nie ocena realizacji wniosków a tylko przyjęcie informacji w sprawie realizacji 

wniosków, której trudno nie przyjąć. 

Dodał, iż do realizacji wniosków oceny jak i dyskusja mogłaby być różna. Jako 

Przewodniczący Komisji Komunalnej realizację wniosków ocenia „na 3+”. 

Apelował do Burmistrza Łobżenicy Pana Eugeniusza Cerlaka, aby między nimi nastał czas 

większej współpracy w realizowaniu wniosków postawionych przez radnych. Dodał, iż wiele 

wniosków przez dziewięć miesięcy musi być w „inkubatorze”, aby potem następowała 

realizacja. W związku z tym prosił, aby nastąpiła więź współpracy. Zaznaczył, iż pomocą dla 

Burmistrza jest nawet to, że radni krytycznie oceniają, że wskazują inny sposób realizacji. 

Apelował i prosił, aby Burmistrz Łobżenicy Pan Eugeniusz Cerlak był bardziej otwarty na 

współpracę z radnymi. Nie czekał na posiedzenia komisji, tylko o wielu zamierzeniach 

informował Radę Miejską. Efekty osiągnięte z współdziałania byłyby o wiele lepsze. 

Na zakończenie jako Przewodniczący Komisji Komunalnej wnioskował o przyjęcie powyższej 

informacji. 
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Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Odnośnie wprowadzenia organizacji pozarządowych do budynku zlokalizowanego w Parku 

Miejskim po byłym Gminnym Centrum Kultury oznajmił, iż nastąpi to w najbliższym czasie. 

W pierwszej kolejności przeniesione zostanie Biuro Emerytów i Rencistów, zaś Biuro 

Kombatantów zostanie przeniesione do Przychodni Zdrowia. Dodał, iż spotkanie 

z organizacjami pozarządowymi przewiduje nie wcześniej jak na koniec października, 

ponieważ jest czas tworzenia budżetu. Nastąpi ono po spotkaniu Komitetu 700-lecia. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Ponowił wniosek o spotkanie się z radnymi z Łobżenicy w celu omówienia sposobu 

zagospodarowania i użytkowania obiektu w Parku Miejskim po byłym Centrum Kultury 

w Łobżenicy. Dodał, iż budynek jest niewykorzystany, dlatego wnioskuje o jak najszybsze 

spotkanie w celu omówienia spraw związanych z jego zagospodarowania i lepszym 

wykorzystania powyższego budynku. 

Przypomniał wniosek komisji aby: „zabezpieczyć w budżecie gminy niezbędne środki na 

wykonanie w roku bieżącym przyłącza do instalacji CO do hali sportowej lub urzędu”. 

Zaznaczył, iż w powyższej informacji zabrakło sposobu realizacji powyższego wniosku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż nie jest to obiekt tylko dla Łobżenicy, ale dla całej gminy. Wyraził zdziwienie 

dlaczego to radni z Łobżenicy mają decydować o wykorzystaniu omawianego budynku. 

Dodał, iż są to koszty do budżetu i „jak nie wiadomo o co chodzi, to chodzi o pieniądze”. Jest 

problem z utrzymaniem tego budynku. Dodał, iż należy określić warunki jego wykorzystania.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Podjęliśmy uchwałę o sprzedaży budynku, aby go zagospodarować i wykorzystać, a teraz 

mowa jest o tym, iż jest kolejny budynek, który należy utrzymać. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Odpowiedział, iż budynek po byłym internacie nic nie kosztuje, a na budynek w Parku 

Miejskim zostały przekazane pieniądze na remont budynku. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Uzasadnił dlaczego chce, aby spotkać się jako radni Łobżenicy. Przypomniał, iż kilka lat 

wstecz wnioskował o to, by podjąć działania w celu ponownego rozpatrzenia projektu 

odnośnie powołania Samorządu Miejskiego uzyskał odpowiedź autoryzowaną przez pewną 

osobę, iż „nie potrzeba powoływania takiego samorządu dla miasta, ponieważ Samorządem 

Miasta są radni tej miejscowości. Dlatego uznał, iż do czasu powołania rzeczywistego 

Samorządu Miasta organem, który mógłby reprezentować mieszkańców, ich organizacje, 

związki jest grupa radnych. Zwrócił uwagę Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Panu Edwardowi Starszakowi, iż wszystkie wsie mają świetlice wiejskie, na które utrzymanie 

łoży gmina. Natomiast Łobżenica takiego miejsca nie ma. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Powiedział, iż Łobżenica posiada Dom Kultury. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Zaznaczyła, iż jest to „Gminne” Centrum Kultury. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Oznajmił, iż takie samo stanowisko jak Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Edward Starszak 

posiada Burmistrz Łobżenicy Pan Eugeniusz Cerlak, który powiedział, iż Łobżenica posiada 

„GOK”. 

Następnie zapytał co to jest „GOK”. Oznajmił, iż odpowiedź jest jednoznaczna: „Gminny 

Ośrodek Kultury”, czyli obiekt, który służy całej gminie. Natomiast mieszkańcy Łobżenicy, 

jako mieszkańcy dla siebie i swoich potrzeb takiego obiektu nie mają. 

W dalszej części pytał na kim ciąży obowiązek zabezpieczenia ewentualnych pomieszczeń na 

miejsce dla organizacji pozarządowych, związków kulturowych i innych. Prosił o odpowiedź 

na zadane pytanie. To są organizacje, które w ramach współpracy z gminą mają realizować 

określone zadania, mają pomagać w rozwoju środowiska. Uważa, iż na radnych jako 

przedstawicielach całego środowiska ciąży obowiązek współpracy, pomocy, współdziałania. 

Oznajmił, iż jako radni z Łobżenicy chcą tylko rozmawiać. Dodał, iż na te spotkania mogą 
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przyjść radni spoza Łobżenicy. W związku z powyższym ponownie prosił o doprowadzenie do 

wspólnego spotkania, aby zawrzeć kompromis, który by budował, a nie dzielił. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zwrócił uwagę na fakt, iż rozstrzygnięcia i rozwiązania to „tutaj przyjmujemy”. Natomiast 

Kluby Radnych mogą się spotykać, gdyż jest to zapisane w Statucie. Jednak jako radny 

chciałby wiedzieć jakie będą konsekwencje do budżetu oraz jakie są uwarunkowania 

korzystania. 

Następnie powiedział, iż nie da się tak podzielić, że to jest Gminne Centrum Kultury. Należy 

powiedzieć, iż budynek ten służy całej gminie. Tak na prawdę w większości budynek ten służy 

środowisku Łobżenicy. Dodał, iż można różnie oceniać. 

Podkreślił, iż rozdzielanie radnych na Radnych z Miasta i Radnych ze Wsi buduje 

niepotrzebne podziały w Radzie Miejskiej.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Aby rozwiązać powyższy temat zaproponował, aby Komisja Oświatowa wypracowała 

koncepcję, ale z formułą otwartą, aby byli zaproszeni wszyscy radni. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż to jest właściwa propozycja. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia Rady 

Miejskiej w Łobżenicy Z. Bosak 

Powiedziała, iż nie unika pracy i tym zadaniem Komisja Oświaty może się zająć, jednak to 

Komisja Finansowa miałaby większą siłę przebicia. Dodała, iż nie wie czy praca Komisji 

Oświaty będzie zasadna, gdyż Burmistrz może po raz kolejny zlekceważyć komisję. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zasugerował, iż powyższym tematem może zająć się zarówno Komisja Oświatowa jak 

i Komisja Finansowa. 
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Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Dodał, iż należy stworzyć zespół, aby ta koncepcję wypracować. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Mojsiewicz 

Poszerzył wniosek aby do połączonej Komisji Oświaty i Komisji Finansowej dołączyła 

również Komisja Komunalna. Należy spotkać się z gremium w celu rozwiązania problemu. 

W dalszej części wypowiedzi zaproponował wniosek, aby przeznaczyć kwotę 6 000,00 zł na 

wycyklinowanie i polakierowanie posadzki w hali głównej w budynku w Parku Miejskim. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy P. Łosoś 

Zaproponował, aby spotkać się jako radni bez Burmistrzów w celu wypracowania koncepcji, 

którą przedstawimy Burmistrzom. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż w jego przekonaniu bardzo cenne byłoby jeśli organ wykonawczy mógłby 

uczestniczyć w spotkaniu. Dodał, iż wszyscy radni otrzymają zaproszenie na robocze spotkanie 

w tej sprawie. 

 

Wobec braku uwag zaproponował przyjąć sprawozdanie wraz z zawartymi wnioskami.  

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz „przeciw” nie stwierdzono przyjęła informację w sprawie 

realizacji wniosków Rady Miejskiej w I półroczu 2011 roku. 

 
Ad 21 

 

• I. Reinholz-Cynajek 

1. Zapytała kiedy zniknie niedzielny handel na Placu Wolności, który przeniósł się już na 

ul. Ogrodową i Plac Wolności. Dodała, iż nadal handluje się tam kurami. 
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• T. Kupczyk 

 

1. Wnioskował, aby postawić znak ograniczający prędkość w miejscowości Chlebno na 

drodze prowadzącej do gospodarstwa Pana Darka Stryszyka. 

 

• Z. Bosak 

1. Wnioskowała o powołanie Komisji doraźnej Statutowej na podstawie paragrafu 

15 punkt 5 Statutu Gminy w celu opracowania Statutu przyszłych samorządów. 

 

2.  Wnioskowała o podjęcie działań na pozyskanie środków unijnych z Programu Kapitał 

Ludzki na opracowanie Strategii Rozwoju Oświaty Gminy Łobżenica. 

 

3. Wnioskowała, aby w sprawach istotnych dla Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej 

Burmistrz informował i zasięgał opinii członków Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, 

Kultury i Ochrony Zdrowia. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, iż na powyższe interpelacje Radni otrzymają odpowiedź na piśmie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Odnośnie powołania Komisji Doraźnej oznajmił, iż zostanie przygotowany stosowny projekt 

uchwały na następną sesję Rady Miejskiej. Dodał, iż rzeczywiście zachodzi taka potrzeba, 

ponieważ zmieniła się ustawa o samorządzie gminnym, gdzie min. zapisy w aktualnym 

Statucie Gminy Łobżenica są zdezaktualizowane i należy dokonać pewnych korekt, aby 

dostosować do obowiązującego stanu prawnego jak. Dodał, iż istnieje potrzeba przyjrzenia się 

zapisom istniejących statutów sołeckich. 

 

• A. Rzyduch 

1. Wnioskował, aby autobus szkolny przywożący dzieci wjeżdżał dalej niż w chwili 

obecnej do Kościerzyna Małego. 

 

2. Apelował o nawiezienie gruzu na drogę dojazdową do Kościerzyna Małego, 

ok. 200-300 m na jeszcze nieutwardzoną część drogi. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż podczas realizowania wniosku o opracowanie Gminnego Planu Potrzeby Budowy 

i Remontu dróg na terenie gminy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Oznajmił, iż, aby zamknąć pętlę autobusową w Kościerzynie brakuje 450 m drogi. Innej 

możliwości nie ma, aby autobus mógł objechać. 

 

• A. Mojsiewicz 

1. Prosił o poważne potraktowanie spraw związanych z wycięciem spróchniałego drzewa 

na placu zabaw przy Gminnym Centrum Kultury, które jeszcze nie zostało wycięte, 

a przez które przedłuża się termin oddania powyższego obiektu. 

 

2. Prosił o zwrócenie uwagi na drogę przebiegającą przez Luchowo. W kilku miejscach 

znajdują się zapadliny poza strefą asfaltu, a gruntem. Aby zlikwidować powyższy 

problem proponował wysypać kamień, tłuczeń. 

 

3. Aby rekultywować ziemię Należy podjąć działanie oraz wskazać miejsce do zbyt dużo 

marnujemy kamienia oraz gruzu wywożąc wszystko na rekultywację wysypiska, gdzie 

zamiast tego można wywozić ziemię. Miasto Złotów gromadzi różne odpady, 

oddzielnie gruz, ziemię czy beton. Nasza gmina również  powinna tak zagospodarzyć 

powyższe materiały. 

 

Ad 22 

Sołtys Dźwierszna Małego A. Borowy 

Oznajmił, iż udał się do Zarządu Dróg Wojewódzkich do Złotowa gdzie uzyskał informację, że 

skończyły się środki finansowe, dlatego droga przebiegająca przez Luchowo nie jest załatana 

do końca. Zwrócił uwagę na fakt, iż bariery na moście w Dźwiersznie są niepomalowane od 

ok. 20 lat. Zwrócił się ponownie do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Złotowie w celu uzyskania 

farby na pomalowanie barierek. Niestety otrzymał odpowiedź, iż środków finansowych brakuje 

na wszystko. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Następnie poinformował, iż wśród radnych jest kandydatka do Parlamentu. Panią Zdzisławę 

Bosak. Oznajmił, iż jest to duża promocja dla gminy.  

 

Ad 23 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Edward 

Starszak o godzinie 14:35 zamknął obrady XI sesji zwyczajnej Rady Miejskiej 

w Łobżenicy.  

 

 

     Protokółowała:                                                                            Przewodniczył:                                        

(-) Mrotek Magdalena                                                                             (-) Edward Starszak 
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